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PROTOKÓŁ Nr L/2022 

z sesji RADY MIASTA WĄBRZEŹNO 

 

z dnia 21 grudnia 2022 r. 

 

 

     Sesja Rady Miasta Wąbrzeźno odbyła się w sali numer 19 Urzędu Miasta przy ulicy 

Wolności 18.  

Rozpoczęcie L sesji nastąpiło o godzinie 13.30. 

Zakończenie L sesji nastąpiło o godzinie 14.50. 

 

Ad 1 

     Otwarcia L sesji Rady Miasta Wąbrzeźno dokonała jej Przewodnicząca pani Aleksandra 

Basikowska. Następnie pani Aleksandra Basikowska  poinformowała, że zgodnie z art. 20 ust. 

1b ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym obrady będą transmitowane                     

i utrwalone za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk.  

   Powitała zgromadzonych: Radnych Rady Miasta Wąbrzeźno, Burmistrza Wąbrzeźna pana 

Tomasza Zygnarowskiego, Zastępcę Burmistrza pana Wojciecha Trzcińskiego, panią Mariolę 

Frankowską Skarbnika Miasta, panią Dorotę Stempską Sekretarz Miasta, panią Monikę 

Kochowicz Radcę Prawnego Urzędu Miasta, dyrektorów miejskich placówek oświatowych, 

prezesów miejskich spółek, pracowników Urzędu Miasta, a także mieszkańców, oglądających 

obrady za pośrednictwem Miejskiej Telewizji Kablowej. 

 

Ad 2 

    Pani Aleksandra Basikowska na podstawie listy obecności (załącznik nr 1) stwierdziła 

quorum. Oznajmiła, że w obradach uczestniczy 13 radnych. 

   W sesji nie uczestniczyli: Radna Pani Eleonora Orczykowska, Radny Pan Sebastian Isbrandt. 

Ad 3 

  Przewodnicząca Rady odczytała propozycję porządku obrad: 

1. Otwarcie sesji.  

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z XLVII i XLVIII sesji Rady Miasta. 
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5. Informacja o pracy Burmistrza Wąbrzeźna w okresie międzysesyjnym. 

6. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu miasta na 2022 rok. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasto 

Wąbrzeźno na lata 2023-2037. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Miasto Wąbrzeźno na 2023 r. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia Programu osłonowego Gminy Miasto 

Wąbrzeźno „Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2023. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego z Gminą Miasto 

Grudziądz na realizację zadań w zakresie opieki nad bezdomnymi zwierzętami. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Miasta Wąbrzeźno na 2023 rok. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy Komisji Rady Miasta Wąbrzeźno na 

2023 rok. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji 

urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych będących w posiadaniu Miejskiego 

Zakładu Energetyki Cieplnej, Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o. w Wąbrzeźnie na lata 

2023-2025. 

14. Wolne głosy. 

15. Zamknięcie L sesji Rady Miasta. 

 

    Nikt nie złożył wniosku w przedmiocie zmiany porządku obrad L sesji Rady Miasta  

Wąbrzeźno. 

 

Ad 4 

 

   Pani Aleksandra Basikowska poinformowała, że na adres poczty elektronicznej wysłane 

zostały protokoły z XLVII i XLVIII sesji Rady Miasta. Protokoły wysłane zostały w wersji 

edytowanej z możliwością wprowadzania poprawek. Przekazała, że jeśli w dniu dzisiejszym 

nie ma uwag, to uznaje, że powyższe protokoły zostały przyjęte.  

 

Ad 5 

  

   Pan Tomasz Zygnarowski zapoznał z Informacją o pracy Burmistrza w okresie 

międzysesyjnym – załącznik nr 3 

Ad 6 

    Przewodnicząca Rady Miasta Wąbrzeźno  poinformowała, że wszystkie złożone na L sesję 

Rady Miasta Wąbrzeźno projekty uchwał zostały przedstawione i omówione podczas 
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wspólnego posiedzenia wszystkich komisji Rady Miasta, które odbyło się w dniu  19 grudnia 

br. o godzinie 13.30. 

Pan Tomasz Zygnarowski Burmistrz Wąbrzeźna poinformował, że zmiany budżetu miasta na 

2022 rok przedstawiają się następująco: 

- Zmiany ujęte w planie dochodów i wydatków zmniejszają dochody i wydatki 

o 272.391,31 zł i dotyczą: 

W zakresie dochodów i wydatków następuje zmiana klasyfikacji w zakresie sprzedaży 

paliwa stałego w ramach zakupu preferencyjnego, na mocy ustawy z dnia 27 października 

2022 r. o zakupie preferencyjnym paliwa stałego dla gospodarstw domowych w związku 

z interpretacją Ministerstwa Finansów z klasyfikacji budżetowej 900-90095 na klasyfikację 

400-40095 i w związku z tym przesunięcia kwoty 2.200.000,00 zł po stronie dochodowej 

i wydatkowej. 

Zmiany w  dochodach: 

1) z tytułu odsetek podatkowych o 16.165,26 zł, 

2) z tytułu subwencji oświatowej o 69.881,00 zł na podstawie Decyzji Ministra Finansów 

ST3.4751.41.2022.12g w związku ze wzrostem zadań szkolnych, 

3) na podstawie Decyzji Wojewody Nr WFB.V.3120.3.92.2022 zmniejszają się dochody 

o kwotę 75.000,00 zł na realizację zadań w związku ze zdarzeniami losowymi, 

4) na podstawie Decyzji Wojewody Nr WFB.V.3120.3.94.2022 zwiększają się dochody 

o kwotę 17.683,00 zł na organizowanie i świadczenie specjalistycznych usług opiekuńczych 

w miejscu zamieszkania, 

5) zmniejszają się dochody o wartość nadmiernie zawnioskowanych środków na wypłatę 

dodatku węglowego w kwocie 457.723,00 zł,, zgodnie z ustawą z 27 października 2022 r. 

o zakupie preferencyjnym paliwa stałego dla gospodarstw domowych, 

6) zwiększenie dochodów MZUK o 104.210,00 zł głównie z tytułu wpływów z hotelu 

w związku z pobytem obywateli Ukrainy w obiekcie przy Stadionie Miejskim, 

7) wprowadza się do dochodów środki z rozliczenia pobytu mieszkańców Syke i Maroka 

w ramach współpracy finansowanej z Fundacji Polsko-Niemieckiej na kwotę 1778,43 zł, 

8) przenosi się planowane dochody dotyczące rozliczenia OZE w obiektach oświatowych 

między klasyfikacjami na kwotę 6.831,03 zł, 

9) zwiększa się dochody o kwotę 8.250,00 z Funduszu Pracy dla pracowników MOPS-

Asystentów Rodziny. 

Zmiany w wydatkach: 
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1) na podstawie Decyzji Wojewody Nr WFB.V.3120.3.92.2022 zmniejszają się wydatki 

o kwotę 75.000,00 zł na realizację zadań w związku ze zdarzeniami losowymi, 

2) na podstawie Decyzji Wojewody Nr WFB.V.3120.3.94.2022 zwiększają się wydatki 

o kwotę 17.683,00 zł na organizowanie i świadczenie specjalistycznych usług opiekuńczych 

w miejscu zamieszkania, 

3) zmniejszają się dochody o wartość nadmiernie zawnioskowanych środków na wypłatę 

dodatku węglowego w kwocie 457.723,00 zł,, zgodnie z ustawą z 27 października 2022 r. 

o zakupie preferencyjnym paliwa stałego dla gospodarstw domowych, 

4) w ramach realizacji budżetu 2022 r. w administracji urzędu wprowadza się zmiany między 

paragrafami na kwotę łączną 26.651,45 zł, 

5) w ramach działań związanych z oszczędnością energetyczną planuje się w SP nr 

2 13.547,10 zł na zakup żarówek energooszczędnych (środki te obejmują odsetki od dodatku 

węglowego w kwocie 1938,36 zł), 

6) w Szkole Podstawowej nr 2 planuje się środki na zakup patelni na kwotę 19.000,00 zł, 

7) zwiększa się dotację dla Przedszkola Niepublicznego „Alpido” o kwotę 75.000,00 zł, 

8) zwiększa się dotację dla Przedszkola Niepublicznego Jedno Słońce o kwotę 26.000,00 zł, 

9) wprowadza się wydatki z odszkodowania ubezpieczyciela po zalaniu na wniosek 

Dyrektora WCPTiIS na kwotę łączną 6.112,59 i wprowadza się zmiany na kwotę 1.170,00 zł, 

10) wprowadza się zmiany w Pomocy Społecznej na wniosek Dyrektora poza decyzjami ww. 

na kwotę 15.497,00 zł i na kwotę 3.600,00 zł w ramach realizowanych projektów MOPS oraz 

w dziale Rodzina na kwotę 41.098,00 zł, 

11) wprowadza się zwiększenie środków na dowóz dzieci na kwotę 8.000,00 zł oraz 

uzupełnia się wkład własny na wypłaty stypendiów o kwotę 992,00 zł, 

12) przesuwa się środki między paragrafami dotyczące wydatków w programie „Czyste 

powietrze o kwotę 495,48 zł, 

13) przesuwa się między paragrafami wydatki w MZUK na wniosek Kierownika na kwotę 

12.360,00 i zwiększa się wydatki dotyczące odpłatności za wyżywienie dla obywateli Ukrainy 

na kwotę 32.085,00 zł, 

14) zwiększa się wydatki na realizację projektu z Fundacji Polsko-Niemieckiej na kwotę 

6.910,00 zł ze środków promocji miasta, 

Uchwała Nr L/309/22 zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu miasta na 2022 rok 

została podjęta przy 13 głosach „za” - załącznik nr 4 
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Ad 7 i Ad 8 

   Pan Tomasz Zygnarowski przekazał, że chciałby dwa kolejne projekty uchwał omówić 

jednocześnie, ponieważ łączą się ze sobą nierozerwalnie, a także w latach poprzednich praktyka 

procedowania w kwestii uchwalania Wieloletniej Prognozy Finansowej i budżetu miasta była 

podobna. Następnie Pan Tomasz Zygnarowski zapoznał Radnych Rady Miasta Wąbrzeźno          

z uchwałami Regionalnej Izby Obrachunkowej dotyczącymi wyrażenia opinii o projekcie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasto Wąbrzeźno na lata 2023 – 2037 (załącznik 

nr 5) oraz projekcie budżetu Gminy Miasto Wąbrzeźno na 2023 rok (załącznik nr 6). Oznajmił, 

że Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy wyraził pozytywną 

opinię dla przedstawionych wyżej projektów uchwał. 

   Pan Tomasz Zygnarowski przy pomocy przygotowanej prezentacji multimedialnej (załącznik 

nr 7) zaprezentował i przedstawił główne cele i założenia budżetu Gminy Miasto Wąbrzeźno 

na 2023 rok oraz Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasto Wąbrzeźno na lata 2023-

2037. 

Uchwała Nr L/310/22 w sprawie uchwalenie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Miasto Wąbrzeźno na lata 2023-2037 została podjęta przy 13 głosach „za” – załącznik 

nr 5 

 

Uchwała Nr L/311/22 w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Miasto Wąbrzeźno na 2023 

r. została podjęta przy 12 głosach „za” i 1 głos „wstrzymuje się” – załącznik nr 6 

 

Ad 9 

    Pan Tomasz Zygnarowski przekazał, że program osłonowy Gminy Miasta Wąbrzeźno 

„Korpus Wsparcia Seniorów” jest programem osłonowym w rozumieniu 

art. 17 ust. 2 pkt 4 ustawy z dnia 12 marca o pomocy społecznej (Dz. U. z 2021 r. 

poz. 2268 z późn. zm). Zgodnie z tym przepisem do zadań własnych gminy należy między 

innymi podejmowanie innych zadań z zakresu pomocy społecznej wynikających z rozeznanych 

potrzeb gminy, w tym tworzenie i realizacja programów osłonowych. Do zadań tych w czasie 

obowiązywania epidemii zakażeń wirusem SARS-CoV-2 na terytorium RP zaliczyć należy 

działania na rzecz ochrony seniorów przed zakażeniem Covid-19. Celem programu jest 

poprawa poczucia bezpieczeństwa oraz możliwości samodzielnego funkcjonowania w miejscu 

zamieszkania osób starszych przez dostęp do tzw. „opieki na odległość”. Program będzie 

realizowany w terminie od 1 stycznia 2023 r. do dnia 31 grudnia 2023 roku, stanowi on 
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częściowo kontynuację Programu osłonowego Gminy Miasta Wąbrzeźno „Korpus Wsparcia 

Seniorów” na rok 2022. 

 

Uchwała Nr L/312/22 w sprawie ustanowienia Programu osłonowego Gminy Miasto 

Wąbrzeźno „Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2023 została podjęta przy 13 głosach 

„za”  – załącznik nr 7 

Ad 10 

Pan Wojciech Trzciński Zastępca Burmistrza oznajmił, że zgodnie z art. 11 ustawy z dnia 

21 sierpnia 1997 r. o ochronie zwierząt ( t.j. Dz. U. z 2022 r. poz. 572) do zadań własnych gmin 

należy zapobiegać bezdomności zwierząt i zapewnienie opieki bezdomnym zwierzętom oraz 

ich wyłapywanie. Realizacja tego obowiązku polega m.in. na zapewnienie bezdomnym 

zwierzętom miejsca w schronisku dla bezdomnych zwierząt. 

Gmina Miasto Wąbrzeźno nie posiada własnego schroniska dla bezdomnych zwierząt 

w związku z tym na podstawie art.74 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 

gminnym (t.j. Dz. U. z 2022 r. poz. 559 z późn. zm.) może zawrzeć z inną gminą porozumienie 

międzygminne w celu powierzenia zadania własnego. 

Po uzgodnieniu ze Stowarzyszeniem „Wąbrzeskie S.O.S. dla zwierząt” uznano, że 

Schronisko dla bezdomnych zwierząt zwane Centrum Opieki nad Zwierzętami w Grudziądzu 

przy ul. Przytulnej 1 będzie mogło zapewnić bezdomnym zwierzętom należytą opiekę. 

Przedmiotem porozumienia jest określenie zasad i warunków przyjmowania zwierząt 

bezdomnych z terenu Gminy Miasto Wąbrzeźno oraz określenie warunków utrzymania 

zwierząt bezdomnych i zapewnienia przez Gminę-Miasto Grudziądz opieki nad tymi 

zwierzętami. 

Biorąc powyższe pod uwagę, w trosce o dobrostan zwierząt oraz przejrzyste i gospodarne 

wykorzystanie środków publicznych wyraża się zgodę na zawarcie niniejszego porozumienia 

międzygminnego. 

Uchwała Nr L/313/22 w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego z Gminą 

Miasto Grudziądz na realizację zadań w zakresie opieki nad bezdomnymi zwierzętami 

została podjęta przy 13 głosach „za”  – załącznik nr 8 

 

Ad 11 

Pani Aleksandra Basikowska poinformowała, że zgodnie z §44 ust. 1 Statutu Gminy Miasto 

Wąbrzeźno (Dz. Urz. Woj. Kuj. Pom. z 2020 r. poz. 3792), Rada rozstrzyga sprawy należące 
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do jej kompetencji w drodze uchwał. Ponadto zgodnie z §10 ust. Statutu Gminy Miasto 

Wąbrzeźno, Rada działa w oparciu o plan pracy. 

W związku z powyższym istnieje konieczność przyjęcia przez Radę Miasta Wąbrzeźno 

w drodze uchwał planu pracy na rok 2023. Dodała, że powyższy plan pracy podejmowany jest 

co roku i może ulegać modyfikacji w przypadku zaistniałych potrzeb.  

 

Uchwała Nr L/314/22 w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Miasta Wąbrzeźno na 2023 

rok została podjęta przy 13 głosach „za”  – załącznik nr 9 

 

Ad 12 

Pani Aleksandra Basikowska przekazała, że zgodnie z §54 ust. 4 pkt 2 Statutu Gminy Miasto 

Wąbrzeźno (dz. Urz. Woj. Kuj. Pom. z 2020 r. poz. 3792) komisje sporządzają roczne plany 

pracy, których projekt przedkładają Radzie do zatwierdzenia w ostatnim kwartale 

poprzedzającym rok kalendarzowy. 

W związku z powyższym istnieje konieczność przyjęcia przez Radę Miasta Wąbrzeźno 

w drodze uchwały planów pracy komisji na rok 2023. 

 

Uchwała Nr L/315/22 w sprawie przyjęcia planów pracy Komisji Rady Miasta 

Wąbrzeźno na 2023 rok została podjęta przy 13 głosach „za”  – załącznik nr 10 

 

Ad 13 

Pan Tomasz Zygnarowski poinformował, że zgodnie z art. 15 ust. 1 ustawy z dnia 7 czerwca 

2001 r. o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków, 

przedsiębiorstwo wodociągowo - kanalizacyjne, jakim jest Miejski Zakład Energetyki Cieplnej, 

Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o. zobowiązane jest zapewnić budowę urządzeń 

wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych, ustalonych przez gminę w studium uwarunkowań 

i kierunków zagospodarowania przestrzennego w zakresie uzgodnionym w wieloletnim planie 

rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych będących w jego 

posiadaniu. 

Na podstawie art. 21 ust. 1 - 5 ustawy z dnia 7 czerwca 2001 r. o zbiorowym zaopatrzeniu 

w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków, przedsiębiorstwo wodociągowo - kanalizacyjne 

- Miejski Zakład Energetyki Cieplnej, Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o. w Wąbrzeźnie - 

opracowało „Wieloletni plan rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń 
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kanalizacyjnych będących w jego posiadaniu na lata 2023-2025”, uwzględniając 

uwarunkowania techniczne i ekonomiczne prowadzonej działalności. 

Zgodnie z art. 21 ust. 4a ustawy z dnia 7 czerwca 2001 r. o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę 

i zbiorowym odprowadzaniu ścieków (Dz. U. z 2020 r. poz. 2028) Wieloletni plan rozwoju 

i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych będących w  posiadaniu 

Miejski Zakład Energetyki Cieplnej, Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o. w Wąbrzeźnie na 

lata 2023-2025 został zaopiniowany przez Państwowe Gospodarstwo Wodne Wody Polskie. 

Plan jest zgodny z kierunkami rozwoju gminy określonymi w studium uwarunkowań i 

kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy, z ustaleniami miejscowych planów 

zagospodarowania przestrzennego oraz ustaleniami zezwolenia wydanego temu 

przedsiębiorstwu na prowadzenie zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 

odprowadzania ścieków. 

Uchwała Nr L/315/22 w sprawie zatwierdzenia Wieloletniego planu rozwoju          

i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych będących w 

posiadaniu Miejskiego Zakładu Energetyki Cieplnej, Wodociągów i Kanalizacji 

Sp. z o.o. w Wąbrzeźnie na lata 2023-2025 została podjęta przy 13 głosach „za”  – 

załącznik nr 11 

 

Ad 14 

    Pan Marcin Lewicki przekazał, że chciałby się odnieść do wyemitowanego na Facebooku 

przez Burmistrza Wąbrzeźna co tygodniowym „Live”. W związku z powyższym pragnie 

odczytać swoje oświadczenie, które dołączy do protokołu z sesji. 

Następnie Pan Marcin Lewicki odczytał oświadczenie o następującej treści: 

„W Pańskim "Live" z dnia 5 grudnia 2022 roku, który pan kieruje do mieszkańców Wąbrzeźna, 

a dotyczącym ważnych spraw miasta przekazywanych w 180 sekund, prawie jedną trzecią 

czasu poświęcił pan moje skromnej osobie. Jak widać "boli" Pana moja troska o finanse miasta 

a w szczególności o racjonalne ich wydawanie, w tym tak trudnym czasie dla nas wszystkich. 

Chodzi o wydatki na organizacje pozarządowe na 2023 rok. W ostatnim czasie zwracałem się 

wielokrotnie do Pana Burmistrza oraz do Radnych Rady Miasta Wąbrzeźno z propozycją 

utrzymania kwoty na organizacje pozarządowe w roku budżetowym 2023 na poziomie 

450.000,00 zł, czyli takiej, jaka obowiązywała w bieżącym roku czyli obecnym 2022. 

Zaproponowana natomiast przez Pana Burmistrza kwota na rok 2023 opiewała na kwotę 

550.000,00 zł, motywując przy tym podwyżkę, rosnącą inflacją oraz coraz większymi 

oczekiwaniami ze strony organizacji i klubów sportowych. Na posiedzeniu wszystkich Komisji 
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Rady Miasta Wąbrzeźno w dniu 28 listopada 2022 rok złożyłem oficjalny wniosek o poprawkę 

do przedstawionego projektu „Uchwały Nr XLIX/307/22 Rady Miasta Wąbrzeźno z dnia 30 

listopada 2022 roku w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy Miasto Wąbrzeźno            

z organizacjami pozarządowymi w roku 2023”, dotyczącej Rozdziału 9 tzn. „Wysokości 

środków przeznaczonych na realizację programu w 2023 roku w wysokości nie 550.000,00 zł 

tylko mój wniosek był o pozostawienie na obecnym poziomie 450.000,00 zł”. Poprawkę 

motywowałem tym, iż zaoszczędzone 100.000,00 zł można by było przeznaczyć na opłacenie 

rachunku za oświetlenie ulic na terenie miasta w roku kalendarzowym 2023 w godzinach od 

23.00 do 5.00 każdego dnia. Poprawka moja została odrzucona przez radnych i kwota dotacji 

na rok 2023 została podniesiona do 550.000,00 zł. Sądziłem, że na tym koniec. Otóż nie,               

w "Live" powiedział Pan mieszkańcom, że byłem za zabraniem pieniędzy organizacjom 

pozarządowym. Już na sesji zostałem za to skrytykowany przez Pana zastępcę przy 

uzasadnieniu podjęcia tej uchwały, choć nie odniósł się Pan co do kierunków wydatkowania 

tych dedykowanych na NGO środków finansowych. Pański "Live" o mej propozycji to szczyt 

hipokryzji, narzędzie, które stosuje Pan bardzo często, to podręcznikowy sposób manipulacji. 

Pan w celu osiągnięcia własnych korzyści udaje tylko serdecznego i szlachetnego człowieka,    

a tak naprawdę wprowadza Pan ludzi w błąd i to powołując się na szczytne hasła np. „nie 

będziemy żałować pieniędzy na nasze dzieci, nie będziemy żałować pieniędzy na sport, nie 

będziemy ograniczać pieniędzy dla emerytów”. To są Pana paranoiczno-insynuacyjne 

wypowiedzi, tworzy Pan fantazję, aby zmanipulować mieszkańców, oczerniając moją osobę       

w ich oczach. Pan z pełną premedytacją wypowiada myśli kompletnie odmienne od moich, w 

celu dyskredytacji przeciwnika. W Pana monologu nie chodzi o prawdę, ale o przedstawienie 

mnie czyli wroga politycznego wszystkim mieszkańcom, jako tego najgorszego, kojarzonego               

z zabraniem pieniędzy na wartościowe cele. Nigdy nie byłem, nie jestem i nie będę osobą 

przeciwną rozwojowi i współfinansowaniu działań organizacji pozarządowych, lecz jako 

odpowiedzialny radny oceniam też możliwości budżetu miasta, a szczególnie teraz, w okresie 

wojny przy granicach naszego kraju, wysokiej inflacji i zapowiedziach ekonomistów, że idą 

„trudne czasy” dla przedsiębiorców, a to przecież największy płatnik do naszego, miejskiego 

budżetu. Przypomnę, że zaoszczędzone pieniądze chciałem przeznaczyć na opłacenie prądu na 

oświetlenie miasta od 1 stycznia 2023 roku. I na koniec jeszcze jedno Panie Burmistrzu: nie 

zastraszy i nie uciszy mnie Pan. W sprawach ważnych dla naszych mieszkańców i naszego 

miasta będę zawsze zabierał głos na sesjach i pytał Pana, czy to Panu się podoba, czy nie! Jest 

to święte „prawo demokracji”. 
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    Pan Tomasz Zygnarowski oznajmił, że chciałby w kilku zdaniach odnieść się do 

oświadczenia złożonego przez Radnego Pana Marcina Lewickiego. Przekazał, że absolutnie 

rozumie intencję Radnego Lewickiego w kwestii faktów zawartych w złożonym oświadczeniu 

poza przymiotnikami skierowanymi pod jego adresem. Podkreślił, że istotnie poświęcił 

Radnemu Lewickiemu 1/3 „Live”. Przekazał, że poświęcił w swoim co tygodniowym „Live” 

tyle uwagi Radnemu Lewickiemu, gdyż uważa, że jego zachowanie to przejaw hipokryzji i prób 

manipulacji. Wyjaśnił, że powyższa sytuacja dotycząca podejmowania uchwały Rady Miasta 

w sprawie współpracy z organizacjami pozarządowymi, a także wola budowania społeczeństwa 

obywatelskiego oraz wizja zapewnienia środków na rok przyszły jest przede wszystkim 

konsekwencją spotkania, posiedzenia zorganizowanego właśnie przez Radnego Pana Marcina 

Lewickiego. Dodał, że Pan Marcin Lewicki jako Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, 

Sportu i Rekreacji z własnej inicjatywy zorganizował spotkanie dla organizacji pozarządowych. 

Podczas posiedzenia przedstawiciele organizacji pozarządowych jednoznacznie wypowiadali 

się, że dotychczasowe środki są niewystarczające i niepozwalające na funkcjonowanie. 

Przypomniał, że przedstawiciele organizacji pozarządowych informowali, że pozostawianie 

środków finansowych na poziomie z roku 2022 nie pozwoli na prowadzenie statutowych 

działalności i może doprowadzić do ich zawieszenia lub rozwiązania. Dotyczyło to przede 

wszystkim organizacji prowadzących tzw. działalność długofalową czyli cało sezonową np. 

szkółki sportowe. Następnie Pan Tomasz Zygnarowski przekazał, że podczas powyższego 

posiedzenia Radny Pan Marcin Lewicki podzielał obawy i postulaty przedstawicieli organizacji 

pozarządowych i kierował wnioski do Burmistrza Wąbrzeźna, aby podjąć działania i pomoc  

organizacjom pozarządowym. W związku z powyższym w konsekwencji powyższego 

posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji w celu pomocy dla organizacji 

pozarządowych podjęto decyzję o zwiększeniu kwoty dofinansowania.  

   Pan Tomasz Zygnarowski przekazał, że nie ocenia Pana Marcina Lewickiego jako osoby, 

tylko przedstawia rzeczywiste działania jako Radnego Rady Miasta, do czego ma prawo. 

Ponadto nie chce nazywać Radnego mianem oszusta i hipokryty, tak jak zrobił to on w swoim 

oświadczeniu Pan Marcin Lewicki.  

  Pan Marcin Lewicki, odnosząc się do wypowiedzi Burmistrza Wąbrzeźna przekazał, że 

rzeczywiście zwołał Komisję Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji, na którą zaprosił 

przedstawicieli organizacji pozarządowych. Następnie Pan Marcin Lewicki oznajmił, że 

doskonale rozumie postulaty przedstawicieli organizacji pozarządowych dotyczące 

zwiększania środków na działalność, lecz rola Radnego Rady Miasta wymaga dużo szerszego 
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spojrzenia na finanse Gminy Miasto Wąbrzeźno i analizy wszystkich składników budżetu 

miasta. Dodał, że szanuje zdanie Radnych, którzy jego wniosek o utrzymanie kwoty dla 

organizacji pozarządowych na poziomie 450.000,00 zł odrzucili, gdyż każdy Radny ma prawo 

do swoje zdania. Podkreślił, że również szanuje wizje i kierunki działania Burmistrza 

Wąbrzeźna związane z funkcjonowanie Gminy Miasto Wąbrzeźno. Oświadczył, że każda 

decyzja i każdy pomysł wymaga szacunku i zrozumienia każdej ze stron w prowadzonej 

dyskusji. Ponadto należy rozważać każdą przedstawioną propozycję związaną z finansami 

Gminy Miasto Wąbrzeźno i nie „czepiać” się słówek, które często wypowiadamy pod 

wpływem emocji.  

    Pan Marcin Lewicki przekazał, że w dalszym ciągu uważa, iż wyłączanie oświetlenia 

drogowego na obszarze miasta Wąbrzeźno w porze nocnej jest błędem. Dodał, że mijający czas 

pokaże, kto miał w tej kwestii rację.  

   Pan Aleksander Czarnecki Radny Rady Miasta przekazał, że w czasie kiedy Rada Miasta 

Wąbrzeźno podejmowała decyzję o wysokości środków dla organizacji pozarządowych 

podkreślał, iż proponowana kwota jest wciąż za mała i niewystarczająca. Oznajmił, że 

proponowana kwota 550.000,00 zł na rok przyszły w porównaniu do kwoty 450.000,00 zł           

w roku bieżącym, biorąc pod uwagę aktualny wskaźnik inflacji niewiele zmienia. Dodał, że 

należy pamiętać, iż obecnie nominalna wartość pieniądza nie jest tożsama z wartością 

rzeczywistą. Przekazał, że również opowiadał się za jak najwyższą kwotą na zadania 

realizowane w ramach tzw. budżetu obywatelskiego, który jest jedną z najbardziej właściwych 

dróg do budowania na terenie Gminy Miasto Wąbrzeźno społeczeństwa obywatelskiego. 

Zaznaczył, że to mieszkańcy miasta najlepiej wiedzą, jakie potrzeby należy realizować                     

i wdrażać w Wąbrzeźnie. 

    Pani Małgorzata Biewald Radna Rady Miasta oznajmiła, że chciałaby w dniu dzisiejszym 

bardzo serdecznie podziękować pracownikom Kręgielni „Mango” za udostępnienie lokalu oraz 

pomoc w organizacji Mikołajek dla dzieci z Ukrainy, które przebywają na terenie Gminy 

Miasto Wąbrzeźno. Dodała, że również chciała podziękować Pani Dyrektor Wąbrzeskiego 

Domu Kultury za przekazanie „wejściówek” dla dzieci na przedstawianie świąteczne. Ponadto 

oznajmiła, że chce także przekazać duże zadowolenie mieszkańców miasta w kwestii opieki 

nad zwierzętami prowadzonej na terenie Gminy Miasto Wąbrzeźno przez wolontariuszy oraz 

osoby działające w Stowarzyszeniu „SOS dla zwierząt”. 
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   Pani Małgorzata Biewald przekazała, że podobnie jak w roku poprzednim pragnie 

zaapelować do mieszkańców Wąbrzeźna w kwestii świątecznych drzewek w donicach, które 

po okresie Świąt Bożego Narodzenia można przekazać do miejskich jednostek organizacyjnych 

lub Straży Miejskiej. Dodała, że drzewka świąteczne zostaną właściwie zagospodarowane. 

Następnie Pani Małgorzata Biewald zapytała Burmistrza Wąbrzeźna, jaki czas mają 

wyznaczone służby na podjęcie działań w przypadku wystąpienia obfitych opadów śniegu lub 

gołoledzi na terenie Gminy Miasto Wąbrzeźno.  

    Pan Tomasz Zygnarowski poinformował, że wspólnie z Panią Marzanną Wiśniewską 

Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej oraz Panią Anną Borowską 

odpowiedzialną za komunikację medialną Urzędu Miasta przygotuje artykuł, w którym 

poinformuje o kwestiach związanych z odpowiedzialnością utrzymania czystości i porządku 

oraz konieczności odśnieżania chodników, ulic, a także rejonizacji w zależności od obszaru 

miasta. Dodał, że zawarta przez gminę umowa określa, w jakim czasie podmiot odpowiedzialny 

za odśnieżanie chodników, placów i ulic ma obowiązek realizacji powyższego zadania oraz 

jakie  obowiązki określone w ustawie o utrzymaniu czystości i porządku w gminach spoczywają 

na właścicielach lub zarządach nieruchomości położonych na terenie Gminy Miasto 

Wąbrzeźno. Zobowiązał się, że do końca 2022 roku powyższy artykuł zostanie przygotowany 

i opublikowany celem szczegółowej informacji dla mieszkańców. 

    Pan Wojciech Trzciński Zastępca Burmistrza Wąbrzeźna przekazał, że chciałby odnieść się 

do wcześniejszej wypowiedzi Radnego Pana Aleksandra Czarneckiego i serdecznie 

podziękować za słowa w kwestii zasadności i potrzeby zabezpieczania w budżecie miasta 

środków dla organizacji pozarządowych oraz zadań realizowanych w ramach budżetu 

obywatelskiego. Podkreślił, że należy budować w Wąbrzeźnie społeczeństwo obywatelskie          

i bardzo ważnym narzędziem pomagającym ten cel osiągnąć jest przede wszystkim inicjatywa 

oddolna mieszkańców wyrażona po przez budżet obywatelski oraz organizacje pozarządowe. 

Dotyczy to przede wszystkim działających na terenie miasta różnego rodzaju stowarzyszeń oraz 

szkółek i klubów sportowych. Następnie Pan Wojciech Trzciński zaprosił do udziału                     

w koncercie kolęd organizowanych przez Stowarzyszenie „Forma”, który odbędzie się po 

Świętach Bożego Narodzenia w Wąbrzeskim Domu Kultury. Złożył wszystkim mieszkańcom 

Wąbrzeźna życzenia pogodnych i wesołych Świąt Bożego Narodzenia oraz Szczęśliwego 

Nowego 2023 roku.  

    Pani Aleksandra Basikowska podziękowała za pamięć i przesłanie na adres Radny Miasta 

Wąbrzeźno bardzo wielu życzeń świątecznych. Oznajmiła, że w dniu dzisiejszym chciałaby 
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podzielić się życzeniami, które otrzymała od Marszałka Województwa Kujawsko-Pomorskiego 

o następującej treści: 

„Niech te Anielskie życzenia zwiastują odmianę Naszych serc, przemienią nienawiść  w 

pojednanie, wojnę w pokój a obojętność w miłość. Niechaj dadzą nadzieję cierpiącym oraz 

samotnym, zaś wdzięczność niosącym pomoc. Niech dobra nowina rozproszy troski i rozpali 

płomień szczerej radości. Wszystkim mieszkańcom Naszego Województwa, gościom oraz 

przyjaciołom życzymy błogosławionych Świąt Bożego Narodzenia, a cierpiącej Ukrainie 

ukojenia i pokoju.”  

    Pani Aleksandra Basikowska w imieniu wszystkich Radnych Rady Miasta Wąbrzeźno 

wszystkim mieszkańcom miasta, gościom przybyłym na obrady, a także tym, którzy znaleźli        

w  Wąbrzeźnie schronienie przed wojną w Ukrainie złożyła życzenia spokojnych, zdrowych      

i wesołych Świąt Bożego Narodzenia.  

   Pan Tomasz Zygnarowski poinformował, że w dniu dzisiejszym ukazało się kolejne wydanie 

gazetki „Wąbrzeźno bez tajemnic”. Następnie Pan Tomasz Zygnarowski złożył wszystkim 

mieszkańcom miasta oraz Radnym, a także gościom obecnym na sesji oraz pracownikom 

Urzędu Miasta zdrowych i wesołych w pokoju i spokoju Świąt Bożego Narodzenia.  

Ad 15 

   Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Rady Pani Aleksandra Basikowska 

zamknęła L sesję w VIII kadencji Rady Miasta Wąbrzeźno w dniu 21 grudnia 2022 roku. 

Poprosiła o wyłączenie urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. 

Protokołował: 

Jarosław Niedbała 
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